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نظری خانقاه در تذکری در صحن علنی مجلس: 

به دولت تأکید می کنیم اول برنامه را ارائه دهد و در رسانه ها مجلس را 
تحت فشار نگذارد

مهدی عرب صادق معاون سیاسی حزب مؤتلفه:

حل مشکلات مردم در مجلس با فرافکنی و 
پرونده سازی راه به جایی نمی برد

سرویس سیاسی- مهــدی عرب صادق معاون 
سیاســی حزب موتلفــه ، درباره آرایش سیاســی 
اصولگرایان در انتخابات مجلس آینده گفت: عرصه 
انتخابات مجلس در ۱۴۰۲ نســبت به ۱۳۹۸ از لحاظ 
تغییرات آرایش و نتیجه انتخابات، قابل توجه خواهد 
بود.اگر بخواهیم آرایش اصولگرایان را تعریف کنیم، 
باید ابتدا ببینیم چه کســانی اصولگرا هســتند! قبیله 
گرایانــی که چند شــعار انقلابی هــم می دهند و در 
خلوت بر طبل منیت سهم خواهی می کوبند، از مسیر 
امامین انقلاب فاصله دارند و حال ممکن است خود 

را اصولگرا هم بنامند.
وی افزود: البته نو اصولگرایی هم مطرح اســت 
که اصول "نو" شــدنی نیســت و اصول معرفتی و 
انقلابی ثابت و پایدار اســت. اما اصلاح در شیوه های 
حرکت بر مبانی اولی نامش حکمرانی است و می توان 
مشروط به شرایطی آن را حکمرانی نو نامید که در این 

مجال، فرصت بحث آن نیست.
عرب صــادق تصریــح کــرد: اصولگرایی در 
عقلانیت، اصالت و انقلابی گری اســت. حال ببینیم 
چه کســانی آن را دارند، که اگر با این شــاخص متر 
کنیم، اصــل اصلاح طلبی در اصولگرایی اســت یا 
اصلاح طلبانی داریم که اصولگرا هم باشــند پس از 

بحث در این مصادیق هم گذر می کنیم.
اصولگرایــان فعالیت های خود را برای 

انتخابات مجلس آغاز کرده اند
وی افزود: حال در گروه اصولگرایان فعالیت های 
انتخاباتی مجلس آغاز شــده و ما در موتلفه اسلامی 
برحسب فرمایش رهبر انقلاب، بر جذب حداکثری 
نیروها و نخبگان انقلاب می کوشــیم و مشی ما این 
است که در بین دوستان خود در پی دشمن نباشیم، با 
کسی برخوردی نداریم و کار خودمان را پیش می بریم 
تا در عمل به وظیفه اعتقادی و ملی خود که تشــکیل 
مجلس انقلابی دوازدهم اســت بکوشیم. این متر و 
معیار ماســت و انفعال و سهم خواهی معنایی ندارد و 
بر وحدت نیروهای انقلاب می کوشیم  و این انقلابی 

گری فراتر از اصولگرایی است.
معاون سیاسی حزب موتلفه درباره فعالیت های 
انتخاباتــی احتمالی قالیبــاف و لاریجانی  گفت: بر 
اســاس شــرایط حاضر، آقایان لاریجانی، قالیباف 
و کســانی دیگر در صحنه انتخابــات نقش آفرینی 
خواهند کرد. شــورای ائتــلاف نیروهای انقلاب و 
شورای وحدت اصولگرایان هم در بین ائتلاف های 
اصلی و موثر هســتند، باید تلاش شود این جریان ها 
و اشــخاص باهم جمع و ید واحد شوند و عقلانیت 
اصیــل انقلابی را که آقای لاریجانــی گفتمان آن را 
مطرح کرده و در "حکمرانی نو"  آقای قالیباف پیاده 
و اجرا کرده به سرنوشــت نواصولگرایی مطرح شده 

در قبل دچار نشود.
وی تصریح کرد: تقویت اصولگرایی با شیوه های 
نوین حکمرانی و حاکمیت قانون اساســی در جامعه 
حاصل خواهد شــد.آنچه مسلم است حزب موتلفه 
اســلامی بر اساس مصوبات شورای مرکزی خود در 
اقتدا به رهبری، تلاش بر وحدت نیروهای انقلاب و 
افزایش مشارکت حداکثری در انتخابات، به صورت 
فعال بر نقش حزبی خود در انتخابات عمل می کند.

مردم رابطه مجلــس دوازدهم و دولت 
ســیزدهم را یکدست و مبتنی بر تعارف می 

دانند
عرب صادق افزود: آقای قالیباف در اداره مجلس 
موفق بوده است البته این تفاوت دارد با اینکه بگوییم 
مجلس موفق بوده اســت یا خیر و ایشان تلاش های 
موثــری در طراحــی مجلس خواهند داشــت، ری 
برندینگ مطرح شــده ابتکار خوبی است اما باید پایه 
گفتمانی داشته باشد. آقای لاریجانی هم شبکه منسجم 
و یکپارچــه کارآمد خود را در انتخابات بکارخواهد 
گرفت.اگر در این کنش ها وحدت و تقســیم کاری 
صورت گیرد و آورده انتخاباتی شان با شورای ائتلاف 
و وحدت جمع شود می توان گفت مجلس دوازدهم 
توفیقاتی خواهد داشــت. ضمن آنکه نباید فراموش 
شــود، جریان اصلاح طلب یا اصلاح طلبانی موسوم 
به جریان اعتدال در ۱۴۰۲ نقش جدی تری نسبت به 

۹۸ خواهند داشت.
عرب صــادق درباره احتمال مشــارکت مردم 
در انتخابات مجلس آینــده گفت: مردم  از وضعیت 

معیشتی خود راضی نیستند و رابطه مجلس دوازدهم 
و دولت ســیزدهم را یکدست و مبتنی بر تعارف می 
دانند که مشکلات آنها را حل نکرده است، دولت هم 
نتوانسته برنامه های خود را اقناعی برای مردم روشن 
کند و این نگرانی مردم برای شــرایط انتخابات آتی 
خوب نیست. دولت در آواربرداری پسا روحانی باید 
از کابینــه کارآمدتری خصوصــا در بخش اقتصادی 
اســتفاده می کرد. البته دولــت قبل به اعتماد عمومی 
ضربه جــدی زد و دولت وظیفه دارد این موضوع را 
ترمیم کند. اعتماد عمومی سرمایه نظام است و ترمیم 
این بی اعتمادی لازمه مشــارکت حداکثری اســت .
البته رابطه دو طرفه اســت و نفس مشــارکت بالا در 
انتخابات، بســیاری از مشــکلات اعم از اقتصادی و 

فرهنگی را مرتفع می کند.
ســهم خواهی،  از  پــس  پایداری هــا 
فرصت طلبی و تنگ نظری جایی بین مردم و 

انقلاب ندارند
معاون سیاسی حزب موتلفه درباره آنکه جبهه 
پایــداری با توجه به نگاهی که به مســائل کلان دارد 
چقدر مورد توجه اصولگرایان است؟ گفت:  برادران 
ما در  پایداری یا سایر گروه ها و تشکل ها تا زمانی که به 
مردم و نظام خدمت می کنند جایشان در قلب جریان 
اصولگرایی اســت و از جایی که به ســهم خواهی، 
فرصت طلبی، تنگ نظــری و دنیاطلبی روی آوردند 

دیگر جایی بین مردم و انقلاب ندارند.
حل مشــکلات مردم در مجلس بــا فرافکنی، 

پرونده سازی و سیاسی کاری راه به جایی نمی برد
وی ادامــه داد: عملکــرد نماینــدگان جبهه ی 
پایــداری و البته همه نمایندگان در مجلس باید مورد 
ارزیابــی دقیق قــرار گیرد. نظارت بــر دولت با مچ 
گیری فرق می کند، حل مشکلات مردم در مجلس با 
فرافکنی و پرونده سازی و سیاسی کاری راه به جایی 
نمی برد، حال ما خود را انقلابی بنامیم اصلا هر اســم 
دیگری، ولی این رفتار سیاســی ماست که جایگاه ما 
را مشــخص می کند. گرد و خاک در  پهنه سیاسی به 
منظور سهم خواهی چشم مردم را سوزانده و نباید جا 

پای مجمع روحانیون مبارز گذاشت.
حزب موتلفه در طــول عمر دیرینه اش 

هیچ انحرافی نداشته است
عرب صادق درباره نگاه حزب موتلفه به جریان 
اصولگرایی گفت: موتلفه اســلامی، حزب ۶۰ ساله 
انقلاب و سنگ زیرین آسیاب بوده و تقویت انقلاب 
و حرکت بر مسیر ولایت اصلی ترین مرام و مشی آن 
بوده است. باید بدانیم هر نوگرایی باید بر پایه اصول 

دیرینه و عمیق معرفتی باشد.
در شورای مرکزی و بدنه حزب تمام کفش های 
حزبی با معیار ولایت ســنجیده می شود و دبیران کل 
مــا از یاران دیرینه امامین انقــلاب بوده  و نکته مهم 
این بوده که در طــول عمر دیرینه اش هیچ انحرافی 
نداشته و ما خود را موظف بر پاسداری از این سرمایه 

می دانیم.

جریان انقلابی و شرایط کشور نیازمند 
حضور لاریجانی در انتخابات است

معاون سیاســی حزب موتلفه در پاســخ به این 
ســوال که آقای لاریجانی بــا توجه به رد صلاحیت 
در انتخابات ریاســت جمهوری گذشته آیا برنامه ای 
برای حضور در انتخابات آتی خواهد داشت؟ گفت: 
لاریجانی سرمایه اصلی نظام است. پیش از اینکه آقای 
لاریجانی بخواهد به صحنه بیاید یا نیاید، نیاز جریان 
انقلابی و شــرایط کشــور حضور وی در انتخابات 
اســت. او می تواند طیف واقع بینی را رهبری کند که 
بــر پایه عقلانیت اصیل انقلابی ، برای ضرورت های 
کشــور تولید مسئله و راهکار ارائه دهد.امروز شکل 
گیری یک مجلســی که با نظارت دقیق و تخصصی 
به دولت کمک کند نیاز کشــور است. حضور آقای 

لاریجانی را زمینه وحدت حداکثری می دانم.
حداقل نیمــی از ترکیب فعلی مجلس در 

دور آینده تغییر خواهد کرد
 عرب صادق در پاسخ به این سوال، یکی از نکات 
مهم در انتخابات های گذشته عدم حضور مشارکت 
حداکثری مردم در انتخابات بود چقدر ضرورت دارد 
تــا در انتخابات آینده نظارت اســتصوابی و نظارت 
شورای نگهبان به شکلی باشد تا زمینه تایید صلاحیت 
نمایندگان مورد اعتماد مردم فراهم شــده و موجب 
افزایش حضور حداکثری مردم شــود؟ گفت: اینکه 
فکر کنیم  صدای مردم، شیپور اپوزیسیون نظام است 
اشتباه است. اگر احترام به قانون در کشور نهادینه شود 
مشکلات زیادی از مردم حل می شود و اگر مشکلات 
حل نشد، این گروه هایی که مدنظر شما هستند خود 
عامل مشکلات مردم هستند و این صحیح نیست که 
ما آنها را صدای مردم  بنامیم. البته جزئی از احاد ملت 
ایران و اکثرا معتقد به نظام هم هســتند و طبیعتا اگر 
ســابقه ای در مشکل آفرینی برای نظام و مردم نداشته 
باشند با نظر شــورای محترم نگهبان وارد انتخابات 

هم خواهند شد.
معاون سیاســی حزب موتلفــه درباره افزایش 
نارضایتی عمومی از عملکرد مسئولان گفت: دولت 
و مجلس در حل مشــکلات مردم موفق نبودند و به 
نظر می رســد حداقل نیمی از ترکیب فعلی مجلس 
در دور آینده تغییــر خواهد کرد.تضارب آراء مبتنی 
بر خیرخواهی مردم و نه ســهم خواهی یقینا موجب 

رشد است.
اصلاح طلبــان راه خــود را از بخــش 

تندروی این جریان جدا کنند
عرب صادق درباره ضــرورت حضور اصلاح 
طلبــان در انتخابات  گفت:  توصیــه من به اصلاح 
طلبان معتقد به چارچوب های نظام و قانون اساســی 
این اســت که راه خــود را از بخش تندروی اصلاح 
طلبان جدا کنند. اگر کســی بــرای نظام و مردم مفید 
باشــد همه باید برای رفتن او به مجلس اهتمام کنیم. 
حال جناح سیاسی اش هرچه که باشد.ولی امروز در 

اصلاح طلبان کمتر این افراد را می یابیم.

ســرویس سیاسی- نماینده مردم خلخال در 
مجلــس یازدهم گفت: به دولت تاکید می کنیم اول 
برنامه را ارائه دهد و بعد بودجه را، و در رســانه ها 
مجلس را تحت فشار نگذارد. اینکه سال گذشته در 
تبصره ای، برنامه تمدید شد به این دلیل بود که دولت 
جدید است، اما از شهریور ماه دولت فرصت نگارش 

لایحه برنامه را داشت.
بــه دولت تأکید می کنیــم اول برنامه 
را ارائه دهد و در رســانه ها مجلس را تحت 

فشار نگذارد
سید غنی نظری خانقاه در نشست علنی مجلس 
شورای اسلامی در تذکری به استناد بند ۱۱ ماده ۲۲ 
آیین نامه داخلی مجلس گفت: حفظ شأن و جایگاه 

مجلــس از وظایف نمایندگان اســت، از این رو از 
رئیس مجلس تشــکر می کنم که اصرار دارد، اول 
برنامه هفتم توســعه ارائه شود و بعد بودجه و مانند 
ســال گذشته در تبصره ای در لایحه بودجه، برنامه 
توسعه تمدید نشــود، چرا که برای حرکت نیاز به 

چراغ راه داریم. 
نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس یازدهم 
تاکید کرد: اینکه مجلس اصرار دارد برنامه از سوی 
دولت داده شــود، آزمونی برای نمایندگان اســت، 
قانــون برنامه بعد از اتمــام این دوره مجلس بر کل 
کشــور تاثیرگذار است و این سند بالادستی است، 
بــه دولت تاکید می کنیــم اول برنامه را ارائه دهد و 
بعد بودجه را، و در رسانه ها مجلس را تحت فشار 

نگذارد. 
اینکه سال گذشته در تبصره ای، برنامه تمدید 
شــد به این دلیل بود که دولت جدید اســت، اما از 
شــهریور ماه دولت فرصت نگارش لایحه برنامه را 
داشــت. لایحه برنامه توسعه باید دقیق و متناسب 
با مســائل داخلی و خارجی، نقاط ضعف و قدرت 
کشور باشد تا بتواند مشکلات را حل کند، از سوی 
دیگر جمعیت اســاس لایحه بودجه اســت، اینکه 
بگوییم ۵۰ درصد جمعیت اســتان اردبیل در مرکز 
استان است و بیشترین اعتبار را به آن بدهیم و مناطقی 
که دارای جمعیت کمتری هستند را در اولویت قرار 
ندهیم، برخلاف انســانیت و اسلام است، چرا که 

اسلام تاکید دارد که هر فرد حرمت دارد.

معاون سیاسی حزب مؤتلفه گفت: دولت و مجلس در حل مشکلات مردم موفق نبودند و به نظر می رسد حداقل نیمی از ترکیب فعلی مجلس
 در دور آینده تغییر خواهد کرد.

سرویس سیاسی- نایب رئیس 
فراکســیون انقلاب گفــت: یکی از 
موضوعاتی کــه در تدوین برنامه باید 
مورد توجه قــرار گیرد اصلاح نهادی 
اســت، سازمان برنامه و بودجه باید بر 
اســتقلال بانک مرکزی مرکز تمرکز 
کند و باید به گونه ای برنامه ریزی کند 
تا به طور نســبی در پنج سال آینده یک 

بانک مرکزی مستقل داشته باشیم.
محســن پیرهادی نماینده مردم 
تهران و نایب رئیس فراکسیون انقلاب، 
در رابطــه با ویژگی های برنامه هفتم و 
موضوعاتی که به منظور جبران عقب ماندگی ها باید در این برنامه رعایت شــود، 
گفت: ضعف برنامه های قبلی توســعه از جمله برنامه ششم این بود که هیچ کدام 
از اعداد و ارقام تعیین شــده، تحقق پیدا نکرد و عمدتا در رســیدن به اهداف کمّی 
برنامه های توسعه ناکام بوده ایم. دلیل شکست و عدم موفقیت این برنامه ها این بود 
که به مسائل به شکل کلی پرداخته می شد، بدون ویژگی های مشخص و اهداف 
کمــی معین بود. در صورتی اهداف ایده آل و کلی در برنامه های اقتصادی قابلیت 
عملیاتی شدن ندارند. وی ادامه داد: دولت بهتر است اهداف و موضوعات کلیدی 
مورد اشــاره در بخشنامه ابلاغ شده برای برنامه هفتم توسعه را به صورت کمی و 
مشخص تر اعلام کند تا قابلیت تحقق و ارزیابی داشته باشد. نماینده مردم تهران 
خاطرنشان کرد: برنامه هفتم باید مشخصا روی یک سری اهداف کمی و محدود 
با هدف ثبات اقتصادی، کنترل نرخ تورم، ایجاد رشــد اقتصادی مناسب، افزایش 

درآمدهای واقعی، رفع بیکاری و کاهش ضریب جینی تنظیم شود.
وی تصریح کرد: البته اجرای برنامه هفتم بدون ارتباط با دنیا، بدون توجه به 
ناآرامی های کشور و بی ثباتی های اقتصادی موجود، حل برخی گره ها در سیاست 
خارجــی قابل اجرا نخواهد بود. باید در اجرای این برنامه ها تحول تازه ای ایجاد 
شود و ساختارها اصلاح شود. عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها درادامه 
اظهار داشت: در برنامه هفتم و بودجه ۱۴۰۲ باید شکاف بین درآمدها و هزینه ها 
به حداقل برسد و دولت به سمتی حرکت کند که به درآمد پایدار برسیم. همچنین 
باید بودجه های جاری به حداقل برسد و ردیف های بودجه ای که کارآمدی ندارند، 
حذف شود. در مقابل بودجه های عمرانی افزایش پیدا کند تا کشور به سمت توسعه 
اقتصــادی حرکت کند. پیرهادی بــا بیان اینکه »محور دوم در تدوین برنامه هفتم 
توسعه باید اصلاح و بهبود محیط کسب وکار باشد«، تاکید کرد: محیط کسب وکار 
کشور در پنج سال آینده باید به نقطه مناسبی برسد که این امر به هزینه و برنامه نیاز 
دارد. در این راه باید تلاش کنیم با جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی اشتغال 
را بهبود ببخشیم؛ همچنین باید توجه داشت که با »سرمایه گذاری« هم تولید رونق 
پیدا خواهد کرد و هم اشتغال جان دوباره می گیرد. نایب رئیس فراکسیون انقلاب با 
تاکید بر اهمیت تقویت استقلال بانک مرکزی در برنامه هفتم توسعه، اظهار داشت: 
یکــی دیگر از موضوعاتی که در تدوین برنامه باید مورد توجه قرار گیرد اصلاح 
نهادی است، به عبارت دیگر، تغییری در میانگین و متوسط نرخ رشد در برنامه های 
توسعه رخ نمی دهد مگر اینکه ساختارهای سیاست گذاری تغییر کند. بدین منظور، 
آنچه سازمان برنامه و بودجه باید بر آن تمرکز کند، استقلال بانک مرکزی است و 
باید به گونه ای برنامه ریزی کند تا به طور نسبی در پنج سال آینده یک بانک مرکزی 
مستقل داشته باشیم. عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها با اشاره به »تاثیر نوسانات 
اقتصادی و اجتماعی  بر نرخ ارز« تصریح کرد: عدم استقلال بانک مرکزی افزایش 
نقدینگــی را به دنبال دارد و پایه پولی را بالا می برد، لذا یکی از برنامه ها در بودجه 
۱۴۰۲ باید کمک به استقلال بانک مرکزی برای کاهش تورم باشد و بانک مرکزی 
مستقل از دولت عمل کند. وی افزود: در مجموع باید عواملی مانند ثبات سیاسی و 
اجتماعی در داخل و خارج که سبب می شود ثبات اقتصادی و کنترل تورم محقق 
شود در برنامه هفتم توسعه و بخشنامه آن مورد اشاره و تاکید قرار گیرد. پیرهادی 
همچنین در پاسخ به سوالی درباره »واکنش بازار ارز به تغییر رئیس بانک مرکزی«، 
عنوان کرد: نرخ ارز تابع مســائل اقتصادی و اجتماعی است. لذا هرگونه تغییرات 
اساســی در سیاســت گذاری ها می تواند این بازار را دچار نوسانات شدید کند. از 
سوی دیگر لاینحل ماندن برخی مسائل در سیاست خارجی  هم می تواند این بازار 
را همچنان ملتهب نگاه دارد. تغییر رئیس بانک مرکزی و سیاست های این چنینی 
اگر هم تاثیر مثبتی در بازار ایجاد کنند قطعا موقتی خواهد بود لذا این اشتباه است 
که فکر کنیم در پیش گرفتن چنین سیاست هایی به تنهایی و بدون در پیش گرفتن 
راهکارهای اساســی بتواند مشکلات اساسی ما را در حوزه ارز حل کند، ما برای 

کنترل نرخ ارز به ثبات اقتصادی نیاز داریم.

سرویس سیاسی- یکی از وکلای پرونده هواپیمای اوکراینی آخرین وضعیت 
رسیدگی به این پرونده را تشریح کرد و گفت: آخرین جلسه دادگاه هفته گذشته 
برگزار شد و جلسه بعدی ۲۴ دی ماه خواهد بود. خانواده ها در دادگاه حضور داشتند 
و به روند رســیدگی اعتراض دارند. سید محمود علیزاده طباطبایی درباره آخرین 
وضعیت پرونده »هواپیمای اوکراینی« به ایلنا گفت: پس از این که حادثه اتفاق افتاد، 
در ســازمان قضایی نیروهای مسلح پرونده ای تشکیل و از خانواده ها درخواست 
شد که شکایت خودشان را اعلام کنند. تعدادی از خانواده ها به من به وکالت دادند 
که اعلام شکایت کردیم. تعدادی از شاکیان مستقیماً نوشتند از چه کسی شکایت 
دارند اما به دلیل آن که دادگاه غیرعلنی برگزار می شود، من نمی توانم اسم کسانی 
که از آنها شکایت شده را بیاورم. این وکیل دادگستری یادآور شد: سازمان قضایی 
نیروهای مسلح پرونده را به بازپرسی ارجاع داد و تقریباً یکسال پرونده در بازپرسی 
قرار داشت؛ متاسفانه بازپرس قرار عدم دسترسی داد که در نتیجه وکلا دسترسی 
به پرونده نداشتند. هر بار که مراجعه می کردیم، می گفتند پرونده دست کارشناسی 
اســت، ما به بازپرس گفتیم باید کارشناس مشخص باشد که چه کسی است و به 
ما هم اعلام کنید تا ایرادت مان را به کارشــناس بگیریم که قبول نکردند و بعد از 
بیش از یکســال رسیدگی، پرونده به دادگاه ارسال شد.وی ادامه داد: سال گذشته 
هنگامی که پرونده در دادگاه مطرح شد ما اعتراض کردیم و گفتیم که این پرونده 
مورد رسیدگی نیست چون گزارشات کارشناسی به ما ابلاغ نشده است. دادگاه بعد 
از ۲جلسه رسیدگی و بحث های زیاد، پرونده را برای تکمیل تحقیقات به دادسرا 
بازگرداند. پرونده مجدداً به دادســرا بازگشت تا دادسرا گزارش کارشناس را به ما 
ابلاغ کند. مجددا بازپرس گزارش را به ما ابلاغ نکرد و ما هم گزارشی ندیده بودیم 
که اعتراض کنیم. بازپرس پرونده را به هیئت کارشناسی فرستاد که آن هیئت را هم 
ما نمی دانیم چه کسانی هستند، همان طور که نمی دانیم کارشناس کیست. یک سال 
روند رسیدگی به پرونده این گونه طول کشید و اخیراً پرونده به دادگاه برگشته است 
و تاکنون ۳ جلسه داشتیم؛ تاریخ جلسه بعدی رسیدگی را هم ۲۴ دی اعلام کرده اند. 
علیزاده طباطبایی خاطرنشــان کرد: ۱۰ نفر در پرونده از کاربری که پشت موشک 
نشسته است تا فرماندهان رده بالاتر متهم هستند، یک الی ۲ نفر متهم ردیف اول، 
متهم به قتل غیرعمد و لغو دستور هستند زیرا به آیین نامه ها و ضوابط دستوراتی که به 
آنها داده شده بود، عمل نکرده اند. پرونده در حال حاضر در دادگاه  در حال رسیدگی 
است. این وکیل دادگستری خاطرنشان کرد: من روز اول به بازپرسی گفتم، در اولین 
جلســه دادگاه هم که لایحه را ارائه کردم گفتم صالح ترین مرجع رسیدگی به این 
پرونده  که یک پرونده ملی و بین المللی است، دستگاه قضایی ایران است. ولی اگر 
دســتگاه قضایی بر اساس استانداردهای پذیرفته شده بین المللی رسیدگی نکند، 
ممکن است کشورهای دیگر خودشان پرونده را رسیدگی کنند یا به هیئت داوری 

دیوان بین المللی لاهه ببرند که متاسفانه توجه نکردند.

پیرهادی نایب رئیس فراکسیون انقلاب؛

لاینحل ماندن برخی مسائل در سیاست 
خارجی بازار ارز را ملتهب نگه می دارد

علیزاده طباطبایی مطرح کرد؛

خانواده های بازماندگان هواپیمای 
اوکراینی به روند رسیدگی اعتراض دارند

تصمیم گرفتم زیر بار حرف زور نروم 

نه شما پیامبری؛ نه  مسجد مکی ضرار

بازداشت شد

تنگه هرمز را ببندیم

انتقاد تند مهرعلیزاده 

شش میلیارد دلار 

۱۵ میلیون جوجه یکروزه 

رکورد زد!

شاید واردکننده شدیم

اهمیت ندارد

اقدامی قانونی بود 

»درخواست استیضاح ۹ وزیر«

اخراج سفیر فرانسه 

اخبار ویژه ...

ســعید اکبری مجری شــبکه سوم سیما دلیل غیبت خود در برنامه های صدا و سیما را 
پافشاری برخی افراد برای حرف زدن علیه ورزشکاران اعلام کرد. اکبری در استوری 
اینستاگرامی خود نوشت: دوستان عزیزم سلام. خیلی ها پرسیده اند چرا دیگر در شبکه 
ســه نیستم، دلیل داشــت. تصمیم گرفتم زیر بار حرف زور نروم و علیه ورزشکاران 
کشورم صحبت نکنم. تصمیم گرفتم نوشته های پر از کینه و نفرت افراد ترسو را تکرار 
نکنم. کســانی که جرات ندارند در پیج های خودشــان علیه کسی حرف بزنند، اما از 
مجریــان می خواهند حرف های آنان را تکرار کنند. امیدوارم یک روز تلویزیون ایران 

از این آدم ها خالی شود.

نماینــده مجلس به اظهارات جواد لاریجانی در خصوص مولوی عبدالحمید واکنش 
نشان داد. جلیل رحیمی جهان آبادی، نماینده مجلس در توئیتی در واکنش به اظهارات 
جواد لاریجانی نوشــت:  هجویاتی منتسب به  جواد لاریجانی علیه  مولانا عبدالحمید 
و  مسجدمکی زاهدان منتشر شده که نشان دهنده بی درایتی کامل این شخص است. 
جناب جواد لاریجانی! نه شــما پیامبری؛ نه  مسجد مکی  مسجد ضرار و نه هموطنان 
ما منافق؛ کشــور نیازمند آرامش، آشــتی و برادری اســت داغ دل بلوچستان را با کم 

خردی تازه نکن! 

شــرق نوشت: سعید سیف مدیر مسئول ســایت خبری دیدبان ایران بازداشت شد. 
عسل اسماعیل زاده همسر سعید سیف در گفتگو با شبکه شرق این خبر را تایید کرد و 
گفت: سعید پس از چند بار احضار به دادسرای اوین جهت توضیحات بازداشت شد.

حســین شریعتمداری مدیرمسئول کیهان درباره اقدام نشریه فرانسوی »شارلی ابدو« 
نوشــت: در یادداشــت ۲۲ آذرماه از بستن تنگه هرمز به روی نفتکش ها و کشتی های 
تجاری کشــور های یادشده به عنوان یکی از اهرم های قدرتمند و پشیمان کننده برای 
مقابله با جنایات آمریکا و اروپا یاد کرده بودیم... اکنون این ســؤال جدی و صد البته 
منطقی از مسئولان محترم کشورمان )نه فقط وزارت خارجه( مطرح است که چرا از 
این حق قانونی جمهوری اسلامی ایران برای مقابله پشیمان کننده با جنایات کشور های 

متخاصم استفاده نمی کنند؟!

محسن مهرعلیزاده فعال سیاسی نوشت:پیامبر اکرم )ص( فرمود :دروغ دری از درهای 
نفاق اســت. جناب قالیباف شــنیدم که گفتید در ماجرای مهســا امینی به مسئولیسن 
گفتم عذرخواهی کنید. که البته بی تاثیر بود.گرچه خیلی دیر شــده، فعلا شــما یک 
عذرخواهی ساده در مورد »لوله سازی و گازانبری کوی دانشگاه« داشته باشید، شاید 

آنها هم یاد بگیرند.

در گزارش کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از دلایل تنش ارزی اخیر آمده 
اســت: با توجه به میزان حدود ۱۲ میلیارد دلار صادرات خرد در ســال، عدم اصلاح 
سیاستهای ارزی در خصوص این صادرکنندگان باعث خواهد شد بیش از ۶ میلیارد 
دلار ارز از چرخه رسمی خارج شود. تمامی ارزهای حاصل از صادرات برای اقتصاد 
ایران ارزشمند است و افزایش منابع ارزی عمده که پیشتر بدان اشاره  شد نباید منجر 
به نادیده گرفتن خروج ارزهای صادرکنندگان خرد شــود این چالشــهای پیشِ روی 
صادرکنندگان خرد خلاف اهداف عالی دولت سیزدهم در گسترش و تنوع صادرات 

و پیشگیری از فساد است.

ایرنا نوشت: صدا و سیما با پخش گزارشی در یکی از برنامه های خود ادعایی را مبنی بر 
معدوم سازی ۱۵ میلیون قطعه جوجه یک روز مطرح کرد. در این گزارش »محمدجواد 
عسکری« رییس کمیسیون کشاورزی مجلس مدعی شده که ۱۵ میلیون قطعه جوجه 
یکروزه در روزهای ۲۲ و ۲۳ آذرماه ســال ۱۴۰۱ معدوم شــده اســت. »محمدرضا 
صدیق پور« دبیر انجمن صنفی تولیدکنندگان جوجه یکروزه معدوم سازی ۱۵ میلیون 
جوجه یکروزه در فصل پاییز را تکذیب کرد و گفت: هیچ جوجه یکروزه ای از سال 
گذشته تاکنون معدوم نشده است و این موضوع به مدیریت انجمن صنفی برمی گردد. 
وی افزود: تصاویری که از ســوی صدا و ســیما منتشر شده مربوط به معدوم سازی 

جوجه های یکروزه در سال ۱۳۹۹ است. 

درحالی میزان درآمد دولت از محل عوارض خروج از کشور در ۹ ماه سال جاری به 
بیش از ۱۵۰۰ میلیارد تومان رسیده است که دولت در بودجه، میزان درآمد از این محل 

را برای کل سال ۱۵۰۰ میلیارد تومان پیش بینی کرده بود.

مدیر هماهنگی و نظارت بر تولید شرکت ملی پالایش گفت: اگر با این روند مصرف 
بنزین را ادامه بدهیم، نیمه دوم سال آینده به یک واردکننده بنزین تبدیل می شویم. 

امام جمعه مشهد گفت: مسئله ارز امروز همه را دغدغه مند کرده است؛ متأسفانه دشمن 
بیشتر دارد با عملیات روانی مردم ما را ناامید می کند، تمام نقش دلار و ارز در اقتصاد 
ما بین ۲۰ تا ۲۵ درصد اســت. وی افزود: آنچه به اقتصاد و معیشــت ما مربوط است، 

نوسان این قمت ارز چندان اهمیت ندارد.

میراحمدی، معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشــور در پاســخ به این ســوال که در 
ماجرای بازگرداندن همسر علی دایی و دخترش به تهران گفته شد که این موضوع 
مصوبه شــورای امنیت کشور بوده آیا تایید می کنید، گفت: در این موضوع متاسفانه 
دیدم، یکی از افراد غیرمســئول در مصاحبه ای این موضوع را گفته اســت. خوب 
است دوستانی که اظهارنظر می کنند، در چارچوب مسئولیت خود و اطلاعات متقن 
خودشان صحبت کنند. شورای امنیت کشور امر سیاست گذاری، هدایت و راهبری 
مسائل امنیتی را بر عهده دارد و وارد مصادیق نمی شود و ما نفیا و اثباتا مطلبی درباره 
این موضوع نداریم، اما آن موضعی که گرفته شد غلط بود. وی در پاسخ به این سوال 
که ماجرای بازگرداندن همســر علی دایی چگونه اتفاق افتاد، گفت: بالاخره مراجع 
قانونی در کشــور هر کدام وظایف خودشان را دارند و آن چیزی که اتفاق افتاد یک 
اقدام قانونی بود و کار خلاف قانونی صورت نگرفته اســت. میراحمدی در پاســخ 
این ســوال آخرین وضعیت بررسی اعتراضات اخیر چگونه است، گفت: بحمدالله 
وضعیت امنیتی بسیار خوبی داریم و با اطلاعاتی که از پشت صحنه طراحان موضوع 
به ویژه از آمریکا، انگلیس، فرانســه و رژیم صهیونیستی داریم، آن ها شکست خود 

را در پروژه براندازی پذیرفته اند.

نماینده مجلس به اعلام وصول نشــدن اســتیضاح وزیر بهداشت واکنش نشان داد. 
روح الامینی، نماینده مجلس، در واکنش به اعلام وصول نشدن استیضاح وزیر بهداشت 
گفت: این توجیهات که برای ۹ وزیر درخواســت استیضاح شده و اگر اعلام وصول 
کنیم این باب باز می شود درست نیست. به وظایفتان عمل کنید. ما را به سمت اعتراض 

مدنی و استعفا از نمایندگی سوق ندهید. 

عضو شورای اطلاع رسانی دولت نوشت: اخراج سفیر فرانسه کف توقع از دستگاه 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی است. عبدالله گنجی، عضو شورای اطلاع رسانی 
دولت در توییتی با هشــتگ شــارلی ابدو نوشت: الان ارتباط با فرانسه چه آورده ای 
برای ما دارد؟ اخراج سفیر فرانسه کف توقع از دستگاه سیاست خارجی جمهوری 

اسلامی است. 
او افزود: ما هم دوســت داریم تعریف خودمان از آزادی را اعمال کنیم مهم نیســت 

که با استاندارد های آنان هماهنگ باشد یا نباشد.
 

بر اســاس شــرایط حاضر، آقایان لاریجانی، قالیباف و کســانی دیگر در صحنه 
انتخابات نقش آفرینی خواهند کرد. شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب و شــورای 
وحدت اصولگرایان هم در بین ائتلاف های اصلی و موثر هســتند، باید تلاش شود 
این جریان ها و اشــخاص باهم جمع و ید واحد شــوند و عقلانیت اصیل انقلابی را 
که آقــای لاریجانی گفتمان آن را مطرح کــرده و در "حکمرانی نو"  آقای قالیباف 
پیاده و اجرا کرده به سرنوشــت نواصولگرایی مطرح شــده در قبل دچار نشود.
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